



استجابة لمسيرة جامعة قطر في التميز والارتقاء وتشجيعاً وترسيخاً لثقافة النشر البحثي الدولي

يسر كلية الشريعة والدراسات الإسلامية بجامعة قطر دعوتكم لحضور ورشه بعنوان

(تيسير سبل النشر البحثي في المجلات ذات التصنيف الدولي)

يقدمها الخبير الدكتور: ثابت أحمد أبو الحاج أستاذ مشارك أكاديمية الدراسات الإسلامية، جامعة الملايا/ ماليزيا

وذلك ببيان شروط النشر العلمي العالمي، ومجالاته، ومحاذيره، وأهم مجلّاته المصنفة دولياً

الاثنين: 22 -2-2021م، الساعة 20:30 -2 عبر برنامج Microsoft Teams





محاور الورشة العلمية:

شروط النشر العلى العالى، ومجالاته، ومحاذيره، وأهم مجلّاته المصنفة دولياً.

- 1. التعريف بالتصنيف الدولي: (ISI,SCOPUS, EMERGING SOURCES CITATION INDEX)
 - 2. النشر العلى العالى: أهميته والحاجة له.
- 3. إعداد القالب العلمي للبحث أو المقال. (الخطوات العملية للنشر العلمي العالمي/ الطريقة، المجالات، المحاذير).
- 4. اختيار المجلة وفحصها والنشروفق شروطها (Format Style).وإعداد البحث ضمن طريقة المجلة ثم إرساله
 - 5. توصيات بحثية علمية عملية لكلية الشريعة والدراسات الإسلامية بجامعة قطر مدف: زيادة الإنتاج النوعي والكمي في النشر العالمي لأعضاء هيئة التدريس سنوياً.



WORKSHOP

- Organizer: Faculty of Sharia and Islamic Studies . Qatar University
- Workshop Title :

"Facilitating the means of publishing international scientific research in internationally classified journals"

Preparing and presenting by:

Associate Prof Dr.: Thabet Ahmed Abu Al-Haj Academy of Islamic Studies, University of Malaya / Malays.

Subject:

International scientific publishing conditions, fields, prohibitions, and the most important internationally ranked journals"

Date and Time: Monday: 2/22/2020,

12:30 pm- 2:00 pm Qatar time 5:30pm-7:00 pm Malaysian time

Targeted Category:

Lecturers and graduate students at the Faculty of Sharia and Islamic Studies at Qatar University

- Scientific Workshop topics:
 - 1. The definition of international classification: WEB OF SCIENCE (WOS) (EMERGING SOURCES CITATION INDEX, ISI, SCOPUS,).
 - 2. International scientific publishing: its importance and need.
 - **3.** Preparing the scientific template for the research or article. (Practical steps for internationals scientific publication, method, fields, caveats).
 - **4.** Selecting the journal, examining it, and publishing it according to its conditions (Format Style). Preparing the research according to the journal method, then sending it
 - 5. Practical scientific research recommendations to Faculty of Sharia and Islamic Studies at Qatar University;
- Aim: To increase the qualitative and quantitative production in the internationals publishing of faculty members annually.

Microsoft Teams